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Høring: Sag Sundhedsaftalen 2024 – 2027 
 

Ældrerådet har drøftet oplægget og har følgende kommentarer. 

 

1. Den forelagte sundhedsaftale er en overordnet politisk aftale, som dels konstatere hvordan 

udviklingen har været, dels peger på ønsker til den kommende 4 års periode. 

2. Ud fra de konstaterede udviklinger inden for stort set alle områder er det vor vurdering, at 

aftalen kræver øgede bevillinger.  

3. Der savnes en prioritering af de enkelte opgaver, herunder en deadline for at kunne følge op 

på resultaterne. 

4. Det ser ud til at der prioriteres yderligere indsats på ungeområdet, og såfremt der ikke 

prioriteres nye penge vil det gå ud over andre områder.  

5. Ældrerådet mener ikke der er taget nok hensyn til at der bliver flere ældre og nogle meget 

ældre, som kræver øget indsats.  

6. Der må satses på at få mulighed for at få tilgang til samme informationer uanset hvorfra de 

skal tilgås. Det vil alt andet lige betyde sparet arbejde med at få korrekte og ens 

informationer i et behandlingsforløb. Herudover bør det præciseres, at kommunikationen og 

arbejdsfordelingen mellem de enkelte enheder og faggrupper skal opprioriteres.  

7. Ældrerådet ser med tilfredshed på fortsat at have fokus på den forebyggende indsats, men så 

skal der også sætte mere end på området end hidtil, hvis det skal have den ønskede effekt.  

8. Når sundhedsaftalen fremlægges og man ønsker høringssvar kan det godt undre at ikke også 

indhold i værktøjskassen indgår. 

9. Ældrerådet ønsker en tidsfrist for indførelse af 72 timers ansvarspligten, såfremt den ikke er 

indført pr. 1. januar 2024.  

 

Ældrerådet har også drøftet om proceduren kunne være anderledes. Vi kunne godt tænke os, at 

kommunens oplæg lå i udkast og kunne indgå i behandlingen. 

Ældrerådet kunne godt tænke sig en analyse af de økonomiske konsekvenser for kommunen, hvis 

alle punkter bliver opfyldt. 

Ældrerådet ønsker en opfølgning af hvor meget der er implementeret af den forrige aftale og 

ligeledes, at der sker en løbende evaluering ved hvert års udløb (offentligt tilgængelig). 

 

Venlig hilsen 

Ældrerådet i Guldborgsund 
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